
 
 

8. april 2014 

 

 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremkommer jeg med følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. På baggrund af, at der efterhånden i flere år, ingen konkrete planer er fremkommet 

ang. det planlagte Alcoa aluminiumssmelteværk ved Maniitsoq, vil jeg spørge 

Naalakkersuisut, hvor fremskredne planerne er i dag? 

 

2. Hvordan udføres arbejdet? 

 

3. Hvilke planer er der for at realisere planerne? 

(Medlem af Inatsisartut Ruth Heilmann, Siumut) 

Begrundelse: 

I morgen behandles hvordan man kommer den store arbejdsløshed til livs; vi kommer sikkert til at 

høre hvilke planer der er for i morgen og den nærmeste fremtid. Debatten vil tage udgangspunkt i 

450 arbejdsledige. 

Idet Piareersarfiit umuligt kan optage 600 unge, vil kun halvdelen få mulighed for at få 

kollegieplads, og dermed få lejlighed til at forberede sig. I den nærmeste fremtid skal vi regne med, 

at ikke mindre end 2.000 unge, som i dag er under uddannelse, vil søge arbejde, og idet, alle ikke 

kan ernære sig ved fiskeriet, er vi nødt til at oprette et stort fabrikskomplex. 

Alcoa, det store håb, gav vi tilslutning til i Inatsisartut, for at den kan blive realiseret. Også for at 

vore unge skal have muligheder for at finde arbejde. Smelteriet vil jo ikke medføre uranholdige 

restprodukter, og kan sagtens køre op til 100 år, og mange vil have muligheder for at få arbejde. 

Jeg mener, at hvis vi skal forbedre vores økonomi og fremme arbejdspladser, at er det nødvendigt, 

at etablere Alcoa, og det er ønskeligt, at det sker snarest som muligt. Vi er alle ængstelige og har 

ventet for længe. Det er ikke sjovt længere. 

Jeg ønsker at mine spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage. 


